Press release



خبر صحفي للنشر

Ooredoo وزین و TASC Towers Holding في مفاوضات حصریة لإنشاء شرکة أبراج اتصالات مستقلة تضم ما یصل إلى 30,000 برج

نموذج التشغيل المستقل سيعزز القيمة للمساهمين ويعزز الكفاءة التشغيلية والكربونية للبنية التحتية الخاملة للأبراج، ما يدعم تقليل البصمة الكربونية لمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا

الدوحة، قطر؛ مدينة الكويت، الكويت؛ دبي، الإمارات العربية المتحدة؛ 24 يوليو 2023،

أعلنت Ooredoo ش.م.ق.ع ("Ooredoo")، ورمز تداولها ORDO، أن المجموعة دخلت في مفاوضات حصرية مع شركة الاتصالات المتنقلة ش.م.ك.ع (مجموعة زين) وشركة TASC Towers Holding التي تتخذ من الإمارات مقراً لها لدمج ما يقرب من 30,000 من أصول أبراج الاتصالات في قطر والكويت والجزائر وتونس والعراق والأردن في شركة أبراج مستقلة مملوكة بحصص نقدية وأسهم بين الأطراف الثلاثة.

وستشكل هذه الشراكة الجديدة أكبر شركة أبراج اتصالات في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا. وستعمل شركة الأبراج الجديدة ككيان مستقل وقائم بذاته يوفر البنية التحتية الخاملة كخدمة في جميع أنحاء المنطقة مع التركيز على الكفاءة التشغيلية والتآزر والحد من البصمة الكربونية.

وستحتفظ كل من Ooredoo وزين ببنيتهما التحتية النشطة، بما في ذلك هوائيات الاتصالات اللاسلكية والبرامج الذكية والملكية الفكرية فيما يتعلق بإدارة شبكات الاتصالات الخاصة بهما.

وستؤدي هذه الصفقة إلى زيادة محتملة في القيمة للمساهمين في كل من مجموعة Ooredoo ومجموعة زين من خلال هيكل رأس مال أكثر كفاءة. ويلتزم كلا المشغلين بتنفيذ استراتيجيات النمو الخاصة بكل منهما لتوفير رأس مال كبير وتعزيز القيمة للمساهمين مع تقليل البصمة الكربونية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا في الوقت نفسه.

وستواصل الأطراف إجراء المفاوضات على أساس حصري بهدف توقيع اتفاقيات نهائية في الربع الثالث من عام 2023، علماً بأن شبكة أبراج اتصالات Ooredoo في سلطنة عمان تتبع إجراءات مستقلة.

ولا تزال الصفقة المحتملة خاضعة للاتفاق على الشروط النهائية، وتوقيع الاتفاقيات النهائية، والحصول على جميع الموافقات المؤسسية والتنظيمية المطلوبة، إلى جانب عوامل أخرى. ومن المتوقع أن يتم تنفيذ هذه الصفقة وفق جدول زمنى مخصص لكل سوق مع مراعاة البيئة التنظيمية وضمان انتقال العمليات بشكل انسيابي.



Ooredoo, Zain and TASC Towers Holding enter exclusive negotiations to create an independent tower company comprising up to 30,000 towers

Independent operating model will enhance shareholder value, and enhance the operational and carbon efficiency of passive tower infrastructure supporting the reduction of MENA's carbon footprint

Doha, Qatar; Kuwait City, Kuwait; Dubai, UAE; 24 July 2023:

Ooredoo Q.P.S.C. ("Ooredoo") - Ticker: ORDS announced that Ooredoo Group has entered exclusive negotiations with Mobile Telecommunications Company K.S.C.P. (Zain Group) and UAE based TASC Towers Holding to combine their approximately 30,000 telecommunication tower assets in Qatar, Kuwait, Algeria, Tunisia, Iraq and Jordan into a jointly owned independent tower company in a cash and share deal.

This new partnership will form the largest tower company in the MENA region. The enlarged tower company will continue to operate as an independent and standalone entity providing passive infrastructure as a service throughout the region with a focus on operational efficiencies, synergies and reduction of carbon footprint.

Both Ooredoo and Zain will retain their respective active infrastructure, including wireless communication antennas, intelligent software, and intellectual property with respect to managing their telecom networks.

This transaction will create a potential shareholder value uplift for both Ooredoo Group and Zain Group through a more efficient capital structure. Both operators are committed to executing on their respective growth strategies to unlock significant capital and maximize value for shareholders while at the same time reducing the carbon footprint within the MENA region.

The parties will proceed with negotiations on an exclusive basis with a view to signing definitive agreements in Q3 2023. Ooredoo's tower network in Oman is following a stand-alone process.

The potential transaction remains subject to, amongst other factors, agreement on final terms, signing of definitive agreements and obtaining of all required corporate and regulatory approvals. The implementation of this transaction is expected to be executed in a customized timeline for each market considering the regulatory environment and ensuring a smooth transition for the operations.